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Forslag til: Inatsisartutlov nr. xx af xXx 2016 om ændring aflandstingslov om 

indførselsafgifter (Afgift på drikkevand og drikkeklare koffeinholdige drikkevarer) 

 

(Naalakkersuisoq for Finanser og Råstoffer) 

 

Vi skal fra Siumut komme med følgende bemærkninger. 

 

I forbindelse med behandlingen af Finansloven for 2016 på Inatsisartut samlingen i efteråret 2015, 

fremlagde Siumut under afgiftsdebatten sin kritik af, at vi samtidig med, at vi forsøger, at producere 

vores eget drikkevand på flasker og endda forsøger, at udvikle dette produkt, så indfører vi rask væk 

store mængder af drikkevand, til trods for, at det skader vor egen interne produktion af rent 

drikkevand, hvorfor vi mener, at det er naturligt, at pålægge indførselsafgifter for, at mindske 

importen og for, at fremme vor egenproduktion; derfor er det vigtigt for os under dette punkt, at 

opfordre til, at vi for alvor skal gøre noget for, at producere rent drikkevand her i landet, hvilket vi 

hermed endnu engang opfordrer til, således, at vores egenproduktion kan fremmes – ikke mindst, at 

vi for alvor sætter gang i produktionen af vand i Qeqertarsuaq. 

 

Det er endvidere foreslået med dette punkt, at drikkevarer med koffeinindhold skal afgiftsbelægges. 

Formålet med afgiftsbelægningen er, at begrænse salget af disse energidrinks, der er absolut 

sundhedsskadelige, ligesom alle andre koffeinholdige drikkevarer pålægges afgifter. Det er bekendt 

for alle, at der er frit salg af alle typer produkter af drinks og drikke i det hele taget, hvorfor man bør 

ihukomme sig, at Sundhedsvæsenet allerede har vurderet disse produkter, som værende 

sundhedsskadelige for børn, unge og voksne,  der drikker alt for mange energidrikke, hvorfor 

Sundhedsvæsenet støtter dette forslag, hvilket kan ses udfra de generelle udtalelser, der er 

fremkommet fra Sundhedsvæsenet. 

 

Indførselsafgiften foreslås iværksat, som det fremgår af forslaget, den 1. Juni og vi skal fra Siumut 

fremføre, at vi finder det vigtigt, at forslaget behandles i det respektive udvalg som en betænkning, 

således, at forslaget til den endelige beslutning herom også kan diskuteres nærmere. 

 

Vi støtter principielt forslaget og henstiller til, at forslaget sendes til videre bearbejdning i Finans- 

og Skatteudvalget inden det skal andenbehandles.  

 

 

Jens Immanuelsen 

Siumut 


